
Schriftelijke vragen art. 33 zonnepanelen binnen het beschermd
stadsgezicht

's-Hertogenbosch, 1 maart 2017

Geacht college,

Onze gemeente is gelukkig zuinig op haar erfgoed, de stad en de dorpen kennen
veel rijks- en gemeentelijke monumenten. Het historisch stadscentrum en de wijken
het Zand en de Muntel zijn bovendien aangewezen als beschermd stadsgezicht.
Voor gebouwen binnen dit gebied gelden strengere regels en een vergunning bij
bouwactiviteiten. De afdeling Erfgoed zorgt dat bij zulke activiteiten geen
cultuurhistorische waarden verloren gaan.

's-Hertogenbosch wil ook in 2050 een energieneutrale gemeente zijn. Dat vraagt
een inspanning van alle bedrijven, instellingen en bewoners om niet alleen energie
te besparen, maar ook om zoveel mogelijk energie zelf op te wekken. Steeds meer
inwoners doen dat ook al: zij installeren zonnepanelen op de daken van hun woning.

In de onlangs vastgestelde nota Energietransitieprogramma 2016-2020 wordt
genoemd dat er renovatieconcepten voor monumenten ontwikkeld worden en zijn
de monumenten in 2050 klimaatneutraal en de daken voorzien van zonnepanelen
zonder dat het inbreuk doet op het monument ( zie bijlage 2 Energieprogramma
transitiepaden).

Echter, veel inwoners binnen het beschermd stadsgezicht willen nu al aan de slag
om zonnepanelen op hun daken aan te leggen en niet wachten tot 2050.
Inwoners binnen het als beschermd stadsgezicht aangewezen gebied stuiten daarbij
op een probleem: als zij hun woning willen verduurzamen mogen zij geen gangbare
zonnepanelen leggen omdat dit afbreuk doet aan het beschermd stadsgezicht.
Bewoners aan de ene kant van de Anthonie der Kinderenlaan bijvoorbeeld wonen
op de Vliert en mogen dit wel op hun woning uit de dertiger jaren, inwoners aan de
andere kant van de laan wonen in de Muntel en mogen dit niet op een even oude
woning. Hen wordt geadviseerd uit te kijken naar dakpannen waarin zonnepanelen
zijn geïntegreerd: een oplossing die 30% duurder is en bovendien nu nog 30%
minder rendement oplevert dan gangbare zonnepanelen.

GroenLinks wil natuurlijk niet dat cultuurhistorische waarden verloren gaan.
Tegelijkertijd vinden wij wel dat alle bewoners de kans horen te krijgen om hun
woning te verduurzamen en zo bij te dragen aan de noodzakelijke energietransitie.

Dat brengt ons tot de volgende vragen.



1. Deelt het college de mening van GroenLinks dat ook eigenaren van monumenten
of gebouwen binnen het beschermd stadsgezicht hun eigendom moeten kunnen
verduurzamen?

2. Als door beperkende regels gangbare technieken om energie op te wekken niet
mogelijk zijn, is het dan geen taak van de afdeling Erfgoed om actief samen met
eigenaren te zoeken naar een manier om het erfgoed te bewaren én tegelijkertijd de
energietransitiedoelstellingen van onze gemeente te halen? Zo nee, waarom niet?

3. Nu kan opwekking van energie bij een rijks- of gemeentemonument of een
gebouw binnen het beschermd stadsgezichtgebied alleen nog tegen aanmerkelijk
hogere kosten of gaat dat gepaard met een veel langere terugverdientijd van de
investering door dakpannen met geïntegreerde zonnepanelen aan te leggen. Is het
college het met GroenLinks eens dat, gezien het belang van de energietransitie,
het een taak van de gemeente is om via subsidie of andere faciliterende
maatregelen eigenaren in zo'n situatie in staat te stellen om energie op te wekken
tegen vergelijkbare kosten als andere inwoners van 's-Hertogenbosch?

4. Is het college bereid om zo'n subsidieregeling of andere faciliterende
maatregelen aan de raad voor te stellen? Zo nee, waarom niet?

5. Is het college bereid om snel met een pilot in het beschermd stadsgezicht te
starten samen met bewoners en ervaringen met regelgeving en innovatieve
technieken te evalueren en verder uit te rollen in onze gemeente?

Namens de fractie van GroenLinks,

Esther de Ruiter
Antoon van Rosmalen


